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FOTO: JOAKIM S. ENGER– Vi ønsker også vern av blant annet Løkkeåsen og Engervannet (bildet) som naturreservater, skriver innsenderen.

Bærum må følge
opp FNs naturavtale

VERN
Kari Balke Øiseth
styreleder Naturvernforbundet i Bærum

også vern av blant annet Løkke-
åsen og Engervannet som na-
turreservater. Kommunen må
identifisere naturarealer som
bør vernes og restaureres og
markere disse med hensynsso-
ner og planbestemmelser i
kommuneplanen.

Dette kan også gjøres til sjøs,
slik Bærum allerede har gjort
med hummerfredningsområde-

prosent av land- og havområder
må vernes, og at 30 prosent av
degraderte områder må restau-
reres.

Hvis målene skal nås, må na-
turhensyn inn i alle samfunns-
sektorer. Også den nye tema-
planen for naturmangfold i Bæ-
rum sier at hensynet til natur
må innlemmes i all forvaltning
i kommunen.

Bærum har et av Norges ri-
keste naturmangfold. Mange
truede naturtyper og arter fin-
nes her og gir kommunen et
stort ansvar.

Derfor bør kommunestyret:
1. Sette et klart mål om at Bæ-

rum skal bli en arealnøytral
kommune:

Det vil si at kommunen i ut-
gangspunktet skal unngå ned-
bygging av naturområder, men
dersom en likevel må bygge ned
noe, må dette kompenseres i
form av restaurering av ødelagt
natur.

2. Sette av områder for vern
og restaurering:

Kommunene kan ikke ha la-
vere ambisjoner enn FNs natur-
avtale. Statlig vern av områder
trenger lokal tilslutning. Derfor
er det viktig at dere tar initiativ
til statlig vern.

Naturvernforbundet i Bærum
har lenge gått inn for at Tanum-
platået skal vernes som land-
skapsvernområde. Vi ønsker

rådet. Da er utbyggingsreserven
mye større enn behovet.

Kommunen bør revidere eld-
re reguleringsplaner som ikke
ivaretar naturmangfold. I ure-
gulerte områder kan kommu-
nen starte planarbeid for å ver-
ne naturmangfold. Kommunen
kan erstatningsfritt omregulere
gamle reguleringsplaner tilbake
til natur og friluftsliv, så lenge
det ikke er gitt byggetillatelse.

4. Sette vilkår:
Plan- og bygningsloven gir

store muligheter til å styre
arealbruken gjennom planbe-
stemmelser. Det kan for eksem-
pel etableres særlige krav til
kantsoner og tiltak mot avren-
ning til vassdrag og til å ta vare
på stedegen vegetasjon.

5. Huske at det er lov å si nei:
Det er lov å si nei, både til for-

slag om nye utbyggingsområder
i kommuneplanen, til søknader
om dispensasjon og til private
reguleringsplanforslag.

Dette er grep for å unngå bit-
for-bit-nedbygging av natur og
som vil bidra til at Norge kan
gjennomføre sine plikter etter
FNs naturavtale.

Avtalen har satt mål som skal
innfris innen 2030. Som sam-
funn har vi knapp tid, og kom-
munen og kommunestyret har
et stort ansvar for arbeidet for
et mer natur- og miljøvennlig
Norge.

«Det er lov å si
nei, både til for-
slag om nye
utbyggingsområ-
der i kommune-
planen, til søkna-
der om dispensa-
sjon og til private
reguleringsplan-
forslag.»

Et av hovedmålene i kommune-
planen for Bærum er «Bærum-
samfunnet er klima- og miljø-
klokt».

Naturvernforbundet i Bærum
har sendt brev til de nyvalgte
kommunestyrerepresentantene
for å minne dem om ansvaret
for å følge opp dette og for å føl-
ge opp FNs naturavtale.

Vi skriver blant annet:
Like før jul i fjor ble FNs na-

turavtale inngått. Norge var en
pådriver i forhandlingene. Av-
talen sier blant annet at alle
arealer skal forvaltes på en
måte som sikrer naturen, at 30

ne. Flere områder i Oslofjorden
bør vurderes vernet. Den plan-
lagte handlingsplanen for na-
turmangfold kan ivareta noe av
dette.

3. Gjennomføre ytterligere
«planvask»:

Bærum skal ifølge den nye
kommuneplanen ta sin del av
befolkningsveksten i Oslo-om-
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– Alle har rett til å mene det de vil
om støy, skriver innsenderen, som
har skrevet om støy på Berger-
løkka på Billingstad fra mopeder
og MC-er ved Nesbru videregå-
ende.

Det er ikke
bra å plage
sine med-
mennesker
Støy er et komplisert tema som
det menes mye om. Noen tole-
rerer mye støy og bråk sent og
tidlig, mens andre plages og
ønsker å høre fuglesang.

I Norge utsettes over to mil-
lioner innbyggere for støy som
overgår «anbefalt nivå».

Noen går med AirPods og hø-
rer musikk og podkaster store
deler av døgnet. Vi lever i et
fritt land, men la oss håpe at de
slipper unna med høreapparat i
ung alder. Særlig små barn er
sårbare for alle støykilder.

Alle har rett til å mene det de
vil om støy, men det er ikke bra
å plage sine medmennesker.
Ofte kan støykilden reduseres
med enkle midler.

Et velkjent sitat av Arnulf
Øverland er verd å huske: «Du
må ikke tåle så inderlig vel, den
urett som ikke rammer deg
selv.»

Fra Folkehelserapporten fra
Folkehelseinstituttet (FHI):

Trafikk, industri, tekniske●

installasjoner, samt bygg-
og anleggsvirksomhet er
viktige kilder til støyfor-
urensing.
I overkant av 2 millioner●

nordmenn er utsatt for støy
som er over anbefalt nivå
der de bor.
Veitrafikk er den klart størs-●

te støykilden, men luftfart,
skinnegående trafikk samt
industri og næringsvirk-
somhet bidrar også til støy.
Langvarig eksponering for●

støy øker risikoen for søvn-
forstyrrelser og hjerte- og
karsykdom.
Støyforurensning er et●

økende problem. Fortetting
og urbanisering skaper ut-
fordringer, spesielt når boli-
ger etableres i områder med
kollektivknutepunkter og
mye trafikk.

Bjørn Arne Kleppe
Asker
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